

**МИНИСТЕРСТВО ОБРАЗОВАНИЯ РЕСПУБЛИКИ БЕЛАРУСЬ
БЕЛОРУССКИЙ ГОСУДАРСТВЕННЫЙ УНИВЕРСИТЕТ
ФАКУЛЬТЕТ МЕЖДУНАРОДНЫХ ОТНОШЕНИЙ
Кафедра дипломатической и консульской службы**

Аннотация к дипломной работе

**СОТРУДНИЧЕСТВО ТУРКМЕНИСТАНА И РЕСПУБЛИКИ
БЕЛАРУСЬ В СФЕРЕ ОБРАЗОВАНИЯ И НАУКИ**

Мамедова Лейли Азадиевна

Научный руководитель – кандидат исторических наук, доцент Н.И. Дрозд

Минск, 2021

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы

Дипломная работа состоит из задания на дипломную работу, оглавления, реферата дипломной работы, введения, трех глав, заключения, списка использованных источников, 1 приложение. Общий объем работы составляет 72 страницы. Список использованной литературы занимает 11 страниц и включает 86 позиции.

2. Перечень ключевых слов

ТУРКМЕНИСТАН, РЕСПУБЛИКА БЕЛАРУСЬ, СОТРУДНИЧЕСТВО, ОБРАЗОВАНИЕ, НАУКА, УЧЕБНЫЕ ЗАВЕДЕНИЯ.

3. Содержание работы

Объект исследования – внешняя политика Туркменистана.

Предмет исследования – связи Туркменистана и Беларуси в области образования, науки.

Цель исследования – исследование вопросов сотрудничества Туркменистана и Беларуси в области образования и науки.

Методы исследования. Общенаучные методы (анализ, синтез, индукция, дедукция, сравнение и обобщение, системный подход), специально исторические методы (историко-ретроспективный, историко-сравнительный, историко-системный, историко-типологический), принципы исследования (историзм, системность).

Полученные итоги и их новизна. Вопрос сотрудничества Туркменистана и Республики Беларусь в области образования и науки не получил широкого распространения в белорусской и иностранной историографии. В дипломной работе был проведен комплексный анализ, основанный на имеющейся историографии (белорусской, туркменской и российской), документов (актах белорусского и туркменского законодательства, двусторонних соглашений (договора, меморандумы и др.), отношений Ашхабада и Минска в области образования и науки.

Достоверность материалов и результатов дипломной работы. Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов работы. Полученные данные могут быть использованы при разработке лекций, специальных курсов.

ANNOTATION

1. Structure and scope of the diploma work

The diploma thesis consists of diploma thesis assignment, table of contents, diploma thesis abstract, introduction, three chapters, conclusion, list of references, one application. Total scope of thesis is 72 pages. The list of references occupies 11 pages and includes 86 positions.

2. Keywords: Turkmenistan, Republic of Belarus, cooperation, education, science, educational institutions.

3. The content of the work

Object of the research – is the foreign policy of Turkmenistan.

Subject of the research – is the relations between Turkmenistan and Belarus in the field of education and science.

Purpose of the research – is to study the issues of cooperation between Turkmenistan and Belarus in the field of education and science.

Methods of the research. General scientific methods (analysis, synthesis, induction, deduction, comparison and generalization, as well as a systematic approach), specially historical methods (historical-retrospective, historical-comparative, historical-systemic, historical-typological), research principles (historicism, systematicity).

Results and novelty of the diploma thesis. The issue of cooperation between Turkmenistan and the Republic of Belarus in the field of education and science is not widely spread in Belarusian and foreign historiography. In the diploma work, a comprehensive analysis was carried out based on the available historiography (Belarusian, Turkmen and Russian), documents (acts of Belarusian and Turkmen legislation, bilateral agreements (treaties, memorandums, etc.), media materials, Internet portals of state bodies of Belarus, relations Ashgabat and Minsk in the field of education and science.

Authenticity of the materials and results of the diploma thesis. The materials used in the diploma thesis and its results are authentic. The research has been done independently.

Recommendations on the use of results of the diploma thesis. The data obtained can be used in the development of lectures, special courses.